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– Hozzánk errõl a problémáról
a legelsõ bejelentés május 1-én
érkezett. Hozzáteszem, ezen a
napon többen nem is jeleztek ha-
sonló észrevételt. Másnap, kedden
reggel negyed nyolctól délután
háromnegyed kettõig a város kü-
lönbözõ helyeirõl 8 bejelentés ér-
kezett. Az elsõ jelzés után felvet-
tük a kapcsolatot a regionális
üzemmérnökségünkkel és megtet-
tük a szükséges intézkedéseket,
kedden vízmintát vettünk az em-
lített helyeken, melyeket akkredi-
tált laboratóriumban vizsgáltat-
tunk meg.

– Mi okozta a vízminõség
romlást?

– A regionális üzemmérnöksé-
gen ezidõben történt, történik meg
az átállás a nyári csúcsidõre. Ez a
dolog szokványos a vízmû életé-
ben, azt jelenti, hogy a várható
nagyobb vízfogyasztás kielégíté-

A víz rossz íze csak átmeneti
Szóbeszéd tárgya lett, szerkesztõségünkben is többen jelezték,
hogy a szarvasi lakások csapjaiból rossz ízû, kellemetlen szagú
víz folyik. Ennek okáról Krizsán Györgyöt a Békés Megyei Víz-
mûvek Rt. üzemmérnökség vezetõjét kérdeztük.

se érdekében a rendszerbe bekap-
csolnak úgynevezett tartalék ku-
takat is. Ezek a kutak ugyanúgy
rendelkeznek minden szükséges
engedéllyel, mint a folyamatosan
üzemelõ kutak, megfelelnek a
vízkémiai és bakterológiai szab-
ványoknak. Egyedül az úgyneve-
zett indikátor paramétereikben le-
het eltérés a jobb kutakhoz képest.
Magyarul ez azt jelenti, hogy az
érzékszervi hatása – szaga, íze –
az ezekbõl származó víznek nem
olyan kiváló.

– Tehát az átállás minden nyá-
ron megtörténik. Miért csak most
észleljük a problémát?

– Idén az átállás egybeesett új
kutak fúrásával. Mivel a fúrás
ugyanazt a vízréteget célozza
meg, mint ahonnan a folyton üze-
melõ kutak nyerik a vizet, prakti-
kus ilyenkor a környezõ kutakat
átmenetileg leállítani. Ebbõl kö-

vetkezik, hogy az Orosháza felõl
érkezõ víz a megszokottnál töb-
bet tartalmazott a tartalék kutak
vizébõl. Körülbelül 8-10 órán
keresztül folyt ez a víz a vezetékben.

– Mi a megoldás ebben az
esetben?

– Az ivóvíz vezeték a várost az
Orosházi úti vízmû telepen éri el,
ahol egy mélytározó van. Innen
emeljük át a vizet a hálózatba, il-
letve a víztoronyba. A probléma
észlelésekor a mélytározót kiiktat-
tuk a rendszerbõl, a benne lévõ
200-300 köbméter vizet kifolyat-
tuk. Ekkorra azonban már a háló-
zatba és a víztoronyba is jutott a
kifogásolható minõségû vízbõl.
Ettõl úgy igyekszünk megszaba-
dulni, hogy azokon a helyeken,
ahonnan panasz érkezett, a tûz-
csapokon keresztül intenzív átmo-
satást végzünk. Ráadásul azon a
héten pénteken még egy nagy csõ-
törés is volt, ahol szintén nagyobb
mennyiségû víz kifolyt. Elõbb-
utóbb el kell tûnnie a rendszerbõl
ennek a víznek, de idõre van szük-

ség, különösen azokon a helye-
ken, ahová az úgynevezett végve-
zetékek szállítják a vizet, ahol
nem olyan erõs az áramlás. Má-
jus 3-a óta egyébként nem érke-
zett hozzánk újabb bejelentés a
vízminõséggel kapcsolatban.

– Mit mutatott a vízminta vizs-
gálat eredménye?

– Mind a vízkémiai, mind a
bakterológiai mutatók a megenge-
dett határérték alatt maradtak,
nyugodt szívvel kijelenthetem,
hogy a kellemetlen érzékszervi
benyomásokon kívül semmilyen
egészségkárosító hatása nem volt
és nincs a szarvasi ivóvíznek.
Egyébként az ÁNTSZ szarvasi
intézete hivatalból is megkeresett
minket, de a szükséges mintavé-
telt, a vizsgálatokat már ezt meg-
elõzõen elvégeztük. Úgy érzem
mindent megtettünk, hogy a kifo-
gásolható üzemmódot, és annak
következményeit megszüntessük,
a kellemetlenségért ezúton is el-
nézést kérek a fogyasztóktól.

K.Zs.

A Szarvasi Város és Környezet-
védõ Egyesület nevében megké-
rem Önt, hogy Szarvas város
MÁV Állomásának általános, az
utazó közönséget érintõ állapotát
vizsgálja meg! A város lakóitól
többször érkezett jelzés Egyesü-
letünk felé a vasútállomás elha-
nyagoltságáról, igénytelen és hi-
ányos berendezéseirõl, taszító, el-
hanyagolt illemhelységérõl.

Néhány észrevétel: az állomás
épületén, a város felõli oldalon
évek óta nincs felirat, sem jelzés,
-amely a középületek nyilvánva-
ló tartozéka- de ennél is fonto-
sabb, hogy szükséges alapinfor-
máció volna egy idegen, nem a
városban lakó ember számára. A
valamikor gondozott növények
helyett ápolatlan zöld terület ta-
lálható az állomásépület elõtt. A
„beépített” virágládákban gyom-
növények és szemét virít. A szám-
talan cigarettacsikk rendszeres
eltakarítása, illetve több gyûjtõ-
edény biztosítása volna szüksé-
ges. Az épületen belüli üzlet nem
üzemel, benne otthagyott lom lát-
ható. A váróteremben rozoga asz-
tal, amely újkorában sem volt al-
kalmas a váróterembeli használat-
ra. Az ajtók üvegfelületén szám-
talan ragasztó papír maradvány
látható. Az épület elõtt lánccal
összekötött kopott vasrudak al-
kotnak sort.

Szarvas iskolaközpont, a kö-

Legyen kulturáltabb
A MÁV Területi Ingatlangazdálkodási Központ vezetõjének,

Kissné dr. Vajnai Lídiának címezte dr. Váradi Lászlóné, a Szarva-
si Város és Környezetvédõ Egyesület elnöke az alábbi levelet,
melyet lapunkhoz is eljuttatott.

Tisztelt Központvezetõ Asszony!
zépfokú és felsõoktatás hallgatói
naponta utaznak ide vasúton. Az
idegenforgalom az egyik kiemelt
gazdasági tevékenysége a város-
nak. Az ideérkezõ turisták, elsõ
benyomása az igénytelen, elha-
nyagolt vasútállomás látványa. A
felsorolt hiányosságok megszün-
tetése nem elérhetetlen nagyságú
pénzösszeg meglétének a függvé-
nye. A tisztaság biztosítása, a bú-
torok számának, fajtájának össze-
hangolása, néhány hasznos infor-
máció/reklám elhelyezése, a
„rendrakás” jelentõs pozitív vál-
tozást eredményezne. Sajnálato-
san az utazóközönség kultúráltsá-
ga, viselkedése is a jelenlegi hely-
zetkép kialakulásához vezet. Az
azonban biztos, hogy az elhanya-
golt környezet a még alacsonyabb
környezeti igényszint elérését
okozza. A kultúrált viselkedésre
ható motiváció csak rendezett,
tiszta környezetbõl hat, amelyet a
MÁV illetékes dolgozóinak kell
biztosítani! Bízunk benne, hogy
kérésünket a helyzetfelmérésre
vonatkozóan a Területi Ingatlan-
gazdálkodási Központ mielõbb
teljesíti és annak következménye-
ként a szarvasi MÁV Állomás a
város hírnevéhez illõ, a kultúrált
utazást szolgáló objektummá vá-
lik hamarosan.

Az Egyesület ezúton felajánlja
együttmûködését.

Dr. Váradi Lászlóné, elnök

Ez keménygipszbõl készült,
82 centiméter átmérõjû Luther-
rózsa díszít i  a múlt  hét
csütörtöke óta Csabacsüdön az
Evangélikus Templom oltárral
szemközti falát. Az alkotás a te-
lepülésrõl elszármazott Egri
György szobrászmûvész ajándé-
ka, aki elmondta, munkáját elsõ
lépésnek tekinti. Szeretné, ha
példája nyomán a jó szándékú
emberek hozzájárulnának az
1952. november 30-án felszen-
telt templom felújításához.

Az evangélikus egyház szim-
bólumát elsõként a tatai temp-
lom számára készítette el a mû-
vész. Azon híven ábrázolta Lu-
ther pecsétgyûrûjének színeit is,
a csabacsüdi – a templombelsõ
pasztell színeihez illeszkedõ –

Csabacsüdi Luther-rózsa

színezés nélküli dombormû.
Az imaház rekonstrukciója

már folyik. A vályogból készült
épület kívül-belül megújul,
részben a hívek adományának
köszönhetõen. Láng Pál lelkész
elmondta, továbbra is várják a
segíteni szándékozók adomá-
nyait, munka-felajánlásait.


